



**Internal Sharia Supervision
Committee (ISSC)
CBD Al Islami**

**Murabaha Deposit (Reverse Murabaha)
Interbank**

The product is an Islamic liquidity management product that enables CBD Al Islami to get Islamic deposits from Islamic Financial Institutions (IFIs). It is a commodity purchase transaction to fund CBD Al Islami through Sharia approved instruments.

Approval

The Internal Sharia Supervision Committee (ISSC) has reviewed the underlying product structure, services, operational procedures and documents in respect of Murabaha deposit based on commodity Murabaha as described below, and hereby confirms that the product comply with rules and principles of Sharia.

Structure and Mechanism

1. The depositing Bank and the receiving Bank will exchange promises and sign agency agreements.
2. The depositing bank will purchasing Shariah compliant commodities on spot basis from broker A and selling the same on a deferred payment basis to the receiving bank (CBD Al Islami) at cost plus profit.
3. The receiving bank (CBD Al Islami) will sell the commodity through broker B at the cost price to get the liquidity.

Documentation

1. Promise to Purchase
2. Agency Agreement
3. Murabaha Agreement

**لجنة الرقابة الشرعية الداخلية
بنك دبي التجاري - الإسلامي**

وديعة المرابحة (المرابحة العكسية)

بين البنوك

يعد المنتج أحد منتجات إدارة السيولة الإسلامية التي تمكن البنك من الحصول على الودائع الإسلامية من المؤسسات المالية الإسلامية. إنها تعتبر بمثابة معاملة شراء سلع لتمويل بنك دبي التجاري الإسلامي من خلال أدوات معتمدة من الشريعة الإسلامية.

الموافقة

راجعت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية هيكل المنتج الأساسي والخدمات والإجراءات التشغيلية والوثائق المتعلقة بوديعة المرابحة على أساس مرابحة السلع المبينة أدناه، وتؤكد بموجب هذه الوثيقة أن المنتج متوافق مع قواعد ومبادئ الشريعة الإسلامية.

الهيكل والآلية

- 1- يتبادل البنك المُودع والبنك المُتلقي الوعود ويوقعان اتفاقيات التوكيل.
- 2- سيشتري البنك المُودع السلع المتوافقة مع الشريعة الإسلامية على أساس فوري من الوسيط "أ" ويبيعها على أساس الدفع المؤجل إلى البنك المُتلقي (بنك دبي التجاري الإسلامي) بسعر التكلفة مضافاً إليه الربح.
- 3- يبيع البنك المُتلقي (بنك دبي التجاري الإسلامي) السلع من خلال الوسيط "ب" بسعر التكلفة للحصول على السيولة.

الوثائق

- 1- وعد الشراء
- 2- اتفاقية التوكيل
- 3- اتفاقية المرابحة